

267 (X). Report of the Economic and Employment Commission (fifth session). Full employment

Resolutions of 20 and 21 February 1950

A

REPORT OF THE ECONOMIC AND EMPLOYMENT COMMISSION

Resolution of 21 February 1950

The Economic and Social Council

Takes note of the report of the Economic and Employment Commission (fifth session).³

B

FULL EMPLOYMENT

Resolution of 21 February 1950

The Economic and Social Council,

Having studied the report on National and International Measures for Full Employment,⁴ which was prepared by a group of experts appointed by the Secretary-General in accordance with Council resolution 221 E (IX),

Having considered the report of the fifth session of the Economic and Employment Commission, which was devoted principally to an examination of the report of the group of experts,

Having in mind the far-reaching character of the recommendations contained in the report of the experts and the consequent need for further study before the Council could take appropriate action,

Expresses its appreciation to the members of the group of experts for their excellent and stimulating report;

Commends the report of the experts to the Members of the United Nations, the interested specialized agencies and non-governmental organizations for their serious consideration and detailed examination, taking account of the comments on the experts' report which are contained in the report of the Economic and Employment Commission, and in the summary records of the Council's debate on this subject during its tenth session,⁵ and in this connexion urges Governments to take appropriate measures to facilitate widespread public consideration and discussion of the report in their respective countries;

Invites its own members to be prepared, at the eleventh session of the Council, to express their considered views on the proposals contained in the experts' report, and to submit any alternative proposals they may have for solving the problems with which that report is concerned, in order to enable the Council to formulate such recommendations as it may consider appropriate; and

³ See document E/1600, Corr.1 and Add.1.

⁴ See document E/1584.

⁵ See *Official Records of the Economic and Social Council, Fifth Year, Tenth Session, 356th to 358th meetings.*

267 (X). Rapport de la Commission des questions économiques et de l'emploi (cinquième session). Plein emploi

Résolutions des 20 et 21 février 1950

A

RAPPORT DE LA COMMISSION DES QUESTIONS ÉCONOMIQUES ET DE L'EMPLOI

Résolution du 21 février 1950

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport de la Commission des questions économiques et de l'emploi (cinquième session).³

B

PLEIN EMPLOI

Résolution du 21 février 1950

Le Conseil économique et social,

Ayant étudié le rapport sur les Mesures d'ordre national et international nécessaires pour réaliser le plein emploi⁴, qui a été préparé par un groupe d'experts constitué par le Secrétaire général en exécution de la résolution 221 E (IX) du Conseil économique et social en date du 11 août 1949,

Ayant examiné le rapport de la Commission des questions économiques et de l'emploi sur sa cinquième session, qui a été consacrée principalement à l'examen du rapport du groupe d'experts,

Tenant compte de la portée considérable des recommandations qui figurent dans le rapport des experts et, par conséquent, de la nécessité de procéder à une étude complémentaire de la question avant que le Conseil puisse prendre les mesures appropriées,

Félicite les membres du groupe d'experts pour leur excellent travail et pour le rapport suggestif qu'ils ont présenté;

Recommande le rapport des experts aux gouvernements des Etats Membres des Nations Unies ainsi qu'aux institutions spécialisées et organisations non gouvernementales intéressées pour qu'ils l'examinent en détail et avec soin, en tenant compte des observations sur le rapport des experts qui figurent dans le rapport de la Commission des questions économiques et de l'emploi, et dans les comptes rendus analytiques des discussions qui ont eu lieu à ce sujet au cours de la dixième session du Conseil⁵, et, à ce propos, invite les gouvernements à prendre les mesures appropriées pour donner, dans leurs pays respectifs, une large publicité au rapport et pour en faciliter l'examen et la discussion;

Invite ses membres à préparer, pour la onzième session du Conseil, l'exposé de leur opinion réfléchi sur les propositions qui figurent dans le rapport des experts et à présenter toutes autres propositions qu'ils jugeraient utiles pour résoudre les problèmes auxquels a trait le rapport, afin de permettre au Conseil de formuler les recommandations qu'il estimera appropriées; et

³ Voir le document E/1600, Corr.1, et Add.1.

⁴ Voir le Document E/1584.

⁵ Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social*, cinquième année, dixième session, 356ème, 357ème et 358ème séances.

Requests the Secretary-General to obtain the views of the interested and competent non-governmental organizations on the experts' report, in writing, in time for circulation to the members of the Council before its eleventh session.

C

Resolution of 21 February 1950

The Economic and Social Council,

Having in mind the difficulty of comparing, on the international plane, statistics of employment, unemployment and the labour force,

Considering that comparative data would be useful for a detailed study of the problems of full employment and would facilitate the drafting of specific recommendations,

Draws the attention of Member Governments to the resolution concerning statistics of employment, unemployment and the labour force adopted by the Sixth International Conference of Labour Statisticians.⁶

D

Resolution of 20 February 1950

The Economic and Social Council,

Having noted the recommendation of the Economic and Employment Commission on the holding of the next session of the Sub-Commission on Employment and Economic Stability,⁷

Decides that no session of the Sub-Commission on Employment and Economic Stability should be held before the eleventh session of the Council, and that it will consider at its next session the date of the next session of the Sub-Commission.

268 (X). Economic development of underdeveloped countries

Resolutions of 13 February and 2 March 1950

A

Resolution of 13 February 1950

The Economic and Social Council

Takes note of the report of the Secretary-General⁸ on the first year's operation of the technical assistance programme initiated under General Assembly resolution 200 (III); and

Expresses satisfaction at the progress achieved during the year, notwithstanding the initial difficulties encountered.

B

Resolution of 2 March 1950

The Economic and Social Council,

Bearing in mind General Assembly resolutions 198 (III), 306 (IV) and 307 (IV) and their concern with the problems of economic development of underdeveloped countries, in particular with the urgent problem of financing economic development,

⁶ See International Labour Office *Studies and Reports*, New Series, No. 7, part 4, appendix I.

⁷ See document E/1600, Corr.1 and Add.1.

⁸ See document E/1576.

Prie le Secrétaire général d'inviter les organisations non gouvernementales intéressées et compétentes à présenter leurs observations au sujet du rapport des experts, par écrit et en temps voulu, pour que ces observations puissent être communiquées aux membres du Conseil avant sa onzième session.

C

Résolution du 21 février 1950

Le Conseil économique et social,

Tenant compte des difficultés de comparer sur le plan international les statistiques de l'emploi, du chômage et de la main-d'œuvre,

Considérant que des données comparables seraient utiles pour permettre une analyse approfondie des problèmes du plein emploi et faciliteraient la préparation de recommandations concrètes,

Attire l'attention des Etats Membres sur la résolution concernant les statistiques de l'emploi, du chômage et de la main-d'œuvre, adoptée par la sixième Conférence internationale des statisticiens du travail.⁶

D

Résolution du 20 février 1950

Le Conseil économique et social,

Ayant pris acte de la recommandation de la Commission des questions économiques et de l'emploi relative à la date de la prochaine session de la Sous-Commission de l'emploi et de la stabilité économique,⁷

Décide de ne pas réunir la Sous-Commission de l'emploi et de la stabilité économique avant la onzième session du Conseil, et d'examiner, au cours de sa onzième session, la question de la date de la prochaine session de la Sous-Commission.

268 (X). Développement économique des pays insuffisamment développés

Résolutions des 13 février et 2 mars 1950

A

Résolution du 13 février 1950

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport du Secrétaire général sur la première année d'exécution du programme d'assistance technique instauré en vertu de la résolution 200 (III) de l'Assemblée générale⁸; et

Exprime sa satisfaction des progrès accomplis au cours de l'année en dépit des difficultés rencontrées au début.

B

Résolution du 2 mars 1950

Le Conseil économique et social,

Considérant les résolutions 198 (III), 306 (IV) et 307 (IV), adoptées par l'Assemblée générale, et l'intérêt qu'elles accordent aux problèmes du développement économique des pays insuffisamment développés, et notamment au problème urgent du financement du développement économique,

⁶ Voir Bureau international du Travail, *Etudes et documents*, nouvelle série, No 7, partie 4, annexe I.

⁷ Voir le document E/1600, Corr.1 et Add.1.

⁸ Voir le document E/1576.